

Referat fra møtet i faggruppe vannkraft 10. mai 2023 kl. 09.00 – 10.30 (teams)

Til stede:

Sven Sandvik, Grunde Johnsen, Turi Ottersland Tjøstheim, Sigrid Bjørgum, Svein Haugland, Trond Erik Børresen, Torborg Kleppa, Jon Atle Eie og Jørn Haug (referent).

Forfall: Jostein Kristiansen. Per Øyvind Grimsby var forberedt på å møte men ved en feil var det sendt avlysning av møtet.

Sak 1. Aktuelle tiltak Vatnedalsvegen – Uraråjuvet – Ormsa

Ref. Sigrid sin kontakt med Birger Trydal og Sjur Johan Vatnedalen:

- Bør fjerne sprengstein og andre fysiske hindre i Uraråjuvet, men usikker effekt
- Stenge vegen opp i Uraråjuvet med bom/kjetting slik det var tidligere (er alt bestemt iverksatt av O.B)
- Erstatte dagens porter på Vatnedalsvegen med låsbare porter for å ha mulighet til å regulere trafikk gjennom tunellen.
- Redusere regulantens egen trafikk/aktivitet opp i Uraråjuvet (alt stor bevissthet rundt dette i O.B men mulig å skjerpe det inn ytterligere)

Fra drøftinga i gruppa:

- Størst mulig begrensning av ferdsel i Uraråjuvet er trolig det viktigste grepet for å ivareta og helst bedre trekkmulighetene gjennom Uraråjuvet, her under også ferdsel i fra jegere om høsten. Bør vurdere jaktfri sone.
- Aktuelt å se på forbedring av trekkmulighetene også nord og vest i Store Urevatn inkl. mellom Store og Lisle Urevatn. Ofte kostbare tiltak som forutsettes grundig utredet.
- Trekkpassasje mellom Ormsa og Vatnedalsvatnet – mye begrenset i utstrekning etter oppdemming av Vatnedalsvatnet. Bør finne ut mere om når på året dyra bruker dette og omfanget. Er trolig ikke et sted de trekker konsentrert en spesiell tid på året, men mere «att og fram» i forhold til beitetilgang og vindretning. Aktuelle tiltak avgrenses foreløpig til kunnskapsinnhenting. Utover jakttida er det lite ferdsel i området og tapping av Ormsa skjer i 200 m. lang tunnel.
- Enklere å styre folk enn villrein – der det ligg til rette for det bør en vurdere å anlegge broløsnings mv. for å lede menneskelig ferdsel vekk fra områder som er i konflikt med reinens områdebruk

Sak 2. Mulige vannkraftrelaterte tiltak på austheia, forts fra forrige møte

Generelt for liten kunnskap om villreins bruk av områda sør for Bjørnevattn og hvilke anleggsveier her som evt. utgjør et problem. Dette er også pekt på i forbindelse med klassifiseringen i kvalitetsnormarbeidet. Må ha med seg at varierende bestandsstørrelse vil påvirke områdebruken.

Svein og Jon Atle ser nærmere på Finndøla med tilhørende anleggsvei og hvilke utfordringer den evt. utgjør for reinen.

Sak 3. Drøfting av tiltak lagt inn i matrisen

Svein og Grunde starta gjennomgang for sine områder. Behov for avklaringer med prosjektgruppa mht. hvordan er bruker/forstår matrisen og med noe større fleksibilitet for hver faggruppe:

- Bør ha en kolonne som viser status (privat veg, skjønn, anleggsveg, kommunal veg) og myndighet for vegen inkl. aktuelle vedtak.
- Kolonne «ansvarlig aktør» - er det problemeier eller den offentlige myndigheten som kan fatte vedtak/gi pålegg som skal med her, evt. begge?

- Egen kolonne for *vurdering og konklusjon* evt. om det tas i kolonne «Forventet effekt og konsekvenser»
- Prioritering av tiltak kan legges inn med tre-delt fargekode.
- Kostnadsoverslag på tiltak – hvor nøyaktig bør dette være?

Alternativet til en utvidet og utfyllende matrise er at en viser til bakgrunnsnotat/faktaark som gruppa har laget. Jørn tar det med for diskusjon i prosjektgruppa på fredag og melder tilbake over helga.

Sak 4. Videre arbeid – nytt møte.

Nytt møte i faggruppa satt opp 9. juni kl. 13.00 – 15.00 (teams).

NB! Fellesmøte med alle faggruppene 9.juni kl. 10.00 – 12.00. Se innkalling i outlook. Program kommer senere.

Sak 5. Eventuelt

Inga saker